
Enstemmig uttalelse fra eldrerådene i HALD-regionen (Herøy, Alstahaug, Leirfjord og Dønna) 
vedtatt på felles eldrerådsmøte i Leirfjord, 23.05.19 
 
Helgelandssykehuset 2025 – mandat gitt av Helse Nord: 
 
I. 0-alternativet (dagens løsning) 
II. Alternativ 2a - Stort akuttsykehus med inntil tre DMS 
III. Alternativ 2b-1 Stort akuttsykehus i kombinasjon med ett akuttsykehus og inntil to DMS 
 
Forslag til løsning: 
 
For alle forslag gjelder et godt utbygd DMS i Brønnøysund iht tidligere vedtak i foretaket. 
dimensjonert til det befolkningsgrunnlag det skal betjene, og funksjoner som vil gi gode og 
langsiktige tjenester 
 

I. 0-alternativet krever loven skal utredes 
 

II. Forutsatt at det blir vedtatt å bygge nytt stort akuttsykehus må det lokaliseres på 
Tovåsen i Leirfjord kommune. Nytt stort akuttsykehus støttes så vel av de fleste fagfolk 
som av et stort flertall av kommunene på Helgeland idet dette vil sikre det beste tilbudet 
for Helgelendingene. 
Stort DMS liggende på Mo, med gode prehospitale tjenester og spesialisthelsetjeneste 
som gir befolkningen gode og langsiktige tjenester. 

 
III. Bør utgå da det er frarådet av absolutt alle. 

 
 
Om 2-sykehusmodellen skal utredes ytterligere, må mandatet spisses fra Helse Nord eller 
Helseminister, og byttes ut med to likeverdige sykehus med føde og akuttkirurgi på Mo i Rana og 
Sandnessjøen. 
All psykiatri og administrasjon lokaliseres til Mosjøen 
 
 
2) 
SYKEPLEIERUTDANNING 
Uansett valg av modell må utdanningstilbudet ved Nesna styrkes og utvikles – det gjelder særlig den 
desentraliserte sykepleierutdanningen i Sandnessjøen. Opptak av nye studenter må skje så snart 
dette er praktisk mulig. 
 
Sekretær, Aina Sætre.


